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Forside:
Selv om billedet kan for
lede en og anden til at 
tro det modsatte, er det 
et særkende for vestjy
der, at de har begge 
ben solidt plantet på jor
den.
Derfor er der tyngde i 
Ringkøbing og Omegns 
Firmaidræts planer om i 
begyndelsen af 1989 at 
tage ydeligere 6.600 
etagemeter idrætshal i 
brug.
Og det er ikke småpen
ge, der jongleres med. 
Projektet er anslået til 
mellem 18. og 20. mil
lioner kroner, men så er 
målet også et gigantisk 
idrætscenter til gavn for 
ROFIs 1500 medlem
mer og de øvrige 
idrætsorganisationer i 
Ringkøbing kommune. 
ROFIs nuværende hal 
er 12 år gammel.

(Foto: Hardy 
Østergaard)

Troværdighed 
og penge
Da eliteidrætten i Danmark fik  forbedrede vilkår, lød det på Christians
borg, at breddeidrætten ikke skulle stilles ringere.
Dengang priste politikerne den brede idræt, men i dag forekommer det, 
at de samme politikere har travlt med at løbe fra deres ord. Og det er 
både uheldigt og farligt, hvis troværdigheden sættes over styr.
Den folkelige idræt har nemlig brug for troværdige politikere med 
visioner.
Men idrættens organisationer har også brug for penge, hvis de fortsat 
skal være væsentlige elementer i det fritidssamfund, det danske 
samfund er, og i større og større udstrækning bliver.
Det bør ikke glemmes, at frivillige ledere i idrættens organisationer 
holder omkring et par millioner mennesker i gang. Og uden tilførsel a f 
nødvendige ressourcer risikerer denne indsats at smuldre væk.
Det bør blandt andre rigets kulturminister tænke på, inden Folketinget 
til næste år skal vedtage en ny lov om breddeidrættens vilkår. Det 
forekommer nemlig uigennemtænkt, når ministeren på forhånd afviser 
nye lokale-tilskudsregler og en ændring a f 25-års reglen.
Og mens vi er ved de nødvendige penge, er det værd at understrege 
behovet fo r et landsdækkende lotto-spil under Dansk Tipstjeneste. Det 
haster, og den nye indtægtskilde må ikke bremses a f den fejlagtige 
opfattelse, at idrættens organisationer vil de humanitære organisatio
ner til livs.
Det vil vi ikke. Tværtimod, har vi igen og igen lagt vægt på, at de 
humanitære organisationer holdes skadesløse, når lottospillet bliver en 
realitet. Og det er ord, vi mener.
Det handler nemlig om troværdighed.

Tage Carlsen

En god 
og rigtig ide
Det er en god og rigtig ide gennem arbejdspladsen og familien at 
stimulere interessen for idræt, motion og samvær.
Det viser Dansk Firmaidrætsforbunds stadige medlemsfremgang.
I forbundsstyrelsens november-beretning til repræsentantskabet hedder 
det blandt andet, at Dansk Firmaidrætsforbund i 1986 er vokset med 
500 nye klubber, og det svarer til en fremgang på ni procent.
Ved det sidste årsskifte var der 182.119 medlemmer fordelt på 6.141 
klubber i hele landet. Og siden er flere kommet til.
Derved adskiller Dansk Firmaidrætsforbund sig fra de tre øvrige 
idrætsorganisationer, som i heldigste fald kan notere et stagnerende 
medlemstal, og i et enkelt tilfælde endda tilbagegang.
Vi glæder os ikke over andres tilbagegang, men nøjes med at konstate
re, at firmaidrættens ide er rigtig, og at Dansk Firmaidrætsforbund har 
lettere ved at finde på utraditionelle initiativer.
Landsomfattende motions-kampagner til fods eller på cykel, initiativer 
til idræt i dagtimerne, for slet ikke at tale om nye og aktive ferie- og 
fritidsformer, har vist sig at have den fornødne gennemslagskraft. 
Ideerne er rigtige og mangfoldige. Dansk Firmaidrætsforbund har taget 
fritidssamfundet i hånden. Gennem arbejdspladsen og familien.

Tage Carlsen
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DFIF er i fortsat vækst
- Og det er glædeligt i en tid, da andre idrætsorganisationer må notere tilbagegang, 
og i bedste fa ld  stagnation, sagde DFIFs formand, Tage Carlsen, på Forbundsråds
mødet

Dansk Firmaidrætsforbund 
har både ressourcer og ide
er. Og hvad bedre er, har vi 
både mod på og lyst til en 
lang række tiltag på bred
deidrættens område, der 
utvivlsomt vil få forbundet 
til at vokse sig både større 
og bedre, end det allerede 
er...

De overordnede linjer blev 
trukket op, da DFIFs for
mand, Tage Carlsen, på et 
Forbundsrådsmøde i 
Oksbøl orienterede om 
forbundets nutid og frem
tid.
Tage Carlsen sagde blandt 
andet, at forbundet efter 
at have stukket en finger i 
jorden var parat til at tage 
del i den nytænkning, der 
kaldes virksomhedskultur. 
Det er et privat konsulent
firma, der har lanceret ide
en, og bedt Dansk Firma
idrætsforbund deltage i 
projektet.
Men Tage Carlsen udtryk
te ikke kun lutter idyl.

- Det er fortsat en kends
gerning, at idrættens orga
nisationer har brug for, at 
der i Danmark indføres 
lotto-spil. Og faktisk troe
de vi alle, at vedtagelsen af 
lotto var en let sag. Men 
ak, der tog vi fejl, blandt 
andet fordi specielt huma
nitære organisationer har 
spændt ben for projektet. 
Men på trods af mod
standen, som til dels beror 
på usaglige og forkerte ar
gumenter, håber vi, at lot
to-spillet kommer i hus, og 
at det allerede i slutningen 
af 1988 kan komme i 
gang, sagde Tage Carlsen. 
Tage Carlsen omtalte 
også, at et formandsmøde 
endeligt havde sagt god 
for planerne om til næste 
år at opføre et nyt for
bundshus i Nyborg. Og i 
den aftalte køreplan er der 
regnet med licitation på 
byggeriet til marts, og at 
den nye bygning den 1. de
cember næste år kan tages 
i brug.

Ny debat om 
DFIF-Centret
Om DFIF-Centret i 
Oksbøl sagde centerudval
gets formand, Henning 
Nielsen, at aktiviteterne i 
første halvår af 1987 stort 
set har svaret til forvent
ningerne.
- Men desværre er udsig
terne for årets sidste halv-

Henning Nielsen - formand 
for centerudvalget.

DFIFs forbundsrådsmøde på 
centret i Oksbøl blev en rolig 
affære.

del ikke så lyse, fortsatte 
Henning Nielsen. En væ
sentlig forklaring er, at et 
af centrets faste kunder 
har ændret kursusplaner, 
og det betyder, at centret 
mister 30 kursusdage. Og 
selv om andre kurser kom
mer til, er det vanskeligt at 
nå samme belægnings
grad, sagde Henning Niel
sen.
Som supplement til Hen
ning Nielsens beretning til
føjede centerleder Birgit 
Bolwig, at belægningsgra
den i november er dårlige
re end tidligere, og at ka
lenderen for december fo
reløbig er tom.
De dårlige udsigter førte 
til en fornyet debat om 
DFIF-Centrets fremtid. 
Der lød kritiske røster, 
men også opfordringer til 
at få eksperter til at kule
grave centrets muligheder. 
Forbundsrådet konklude
rede, at DFIF-Centret er et 
aktiv og et godt sted at 
være, men at prisen for 
goderne naturligvis ikke 
må blive for høj.

Ikke noget 
rejsebureau
Aktivitetsudvalgets for
mand, Kaj Larsen, lagde i 
sin beretning vægt på, at
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det planlagte tilbud om 
kanoferie i den svenske 
vildmark er en ny spæn
dende familieaktivitet.
- Og så kan vi glæde os 
over, at tilslutningen til 
Aktiv Ferie på DFIF-Cen- 
tret i Oksbøl i år har slået 
den hidtidige rekord. Til
slutningen har nemlig væ
ret større end nogensinde 
tidligere, sagde Kaj Lar
sen.

- Men lad mig understrege, 
fortsatte Kaj Larsen, at 
det ikke er aktivitets-ud
valgets opfattelse, at for
bundet på hverken kano
eller skiferier vil konkurre
re på prisen med rejsebu
reauerne. Derfor er priser
ne heller ikke i bund, men 
til gengæld kan vi tilbyde 
ferieformer med andre fa
milier, der har den samme 
sociale indstilling til moti
ons-aktiviteter, sagde Kaj 
Larsen.

Tilfredsstillende 
landsstævner i 87
Idrætsafdelingen konsta
terede, at årets landsstæv
ner er et overstået kapitel, 
og at de blev afviklet på en 
tilfredsstillende måde.

Hans Erik Jørgensen ■ en til
freds formand for idrætafde
lingen.

- Der vil, sagde idrætsaf
delingens formand, Hans 
Erik Jørgensen, ved så sto
re arrangementer altid op
står enkelte småfejl. Men 
dem må vi lære af, og i 
hvert fald undgå ved frem
tidige landsstævner, sagde 
Hans Erik Jørgensen. 
Idrætsafdelingen har i øv
rigt besluttet at fortsætte 
med hvide landsstævnetrø
jer og bøllehatte.

Kurser 
efter behov
Kursusudvalgets nye slo
gan »Kurser efter behov« 
er blevet godt modtaget i 
forbundets kredse og sam
menslutninger.
Det sagde kursusudvalgets 
formand, Hakon Jørgen
sen, i sin beretning - og 
fortsatte:
-Selv om der har været et 
par mindre misforståelser, 
som skyldes begynder-van

skeligheder og en kommu
nikationsbrist, er vi fortsat 
af den opfattelse, at frem
tidige kurser skal fastlæg
ges efter behov. Og samti
dig skal vi planlægge kur
ser på landsplan, sagde 
Hakon Jørgensen.

Hakån Jørgensen - kurser 
efter behov.

Overskud på 
både 1986-
regnskab og 
1988-budget
Det var en tilfreds Jørn 
Godt, der på forbunds
rådsmødet kunne fremvise 
et overskud på både 1986- 
regnskabet og budgettet 
for 1988.
Dansk Firmaidrætsfor
bund omsatte i fjor for 
godt 7,7 millioner kroner,

Jørgen Godt - lagde tallene 
på bordet.

og når udgifterne er truk
ket fra indtægterne, ender 
regnskabet med et over
skud på 134.000 kroner. 
Budgettet for 1988 viser et 
overskud på 2.600 kroner. 
På indtægtssiden repræ
senterer tilskuddet fra 
Tipsmidlerne 8,8 millioner 
kroner, mens forbundet 
kan se frem til en renteind
tægt på en halv million 
kroner.
Ifølge budgettet skal der 
til næste år udloddes ikke 
færre end 1,9 millioner 
kroner til forbundets kred
se og sammenslutninger. 
Det er knap 100.000 kro
ner flere end i fjor.
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Ringkøbing har planer om et idrætscenter:

Bygger hal til knap 
20. millioner kroner
6.600 etagemeter idrætshal 
under tag til mellem 18. og 
20. millioner kroner i til
knytning til en eksisteren
de, 12 år gammel hal, som 
to gange er udvidet, skal 
danne grundlag for det 
egentlige mål: Et gigantisk 
idrætscenter, placeret i et 
område, der også byder på 
håndbold- og fodboldbaner.

Det er Ringkøbing og 
Omegns Firmaidræt, der 
står bag projektet, og iføl
ge planerne skal hal num
mer to i begyndelsen af 
1989 tages i brug.
Den 12 år gamle hal, der 
blev opført af frivillig ar
bejdskraft, rummer i dag 
boldbane, bordtennisloka
le, selskabslokaler og sky
debaner, men når den nye 
hal er færdig, skal skyde
banerne sløjfes og erstattes 
af et billard-center.

Nybyggeriet på 6.600 eta
gemeter omfatter 10 bow
lingbaner, to squashbaner, 
25 skydebaner fordelt på 
to etager, et dartlokale, et 
moderne motionscenter og 
en opvisningsbane med in
ternationale mål.
- Det lyder måske overvæl
dende, når det tages i be
tragtning, at Ringkøbing 
og Omegns Firmaidræt 
kun tæller omkring 1500 
medlemmer, siger Tage 
Carlsen, der er formand 
for ROFI.
- Men for det første er det 
langsigtede mål et egentligt 
idrætscenter, og hertil 
kommer, at behovet for 
hal-kapacitetet i Ringkø
bing kommune er meget 
stort. Derfor bliver det 
ikke noget problem at ud
leje timer til andre idræts
organisationer.
Men hvorfor er det ROFI 
og ikke Ringkøbing kom

mune, som opfører en ny 
hal?
Som bekendt bugner de 

kommunale pengekasser 
ikke ligefrem med penge, 
og det var da også forkla
ringen på, at en anden i- 
dræts-organisation i kom
munen fik afslag på en an
søgning om at bygge en ny 
hal, hvorimod vi fik et ja, 
da vi selv er i stand til at 
finansiere projektet, siger 
Tage Carlsen.
Men hvor får ROFI de 
mange penge fra?
- Dem har vi. Bevares, 
ikke alle henved en snes 
millioner kroner, men med 
en opsparet egenkapital på 
en og en kvart million kro
ner, er vi i stand til at gen
nemføre projektet. Og det 
passer os bedst, da vi 
ønsker at have råderetten 
over den nye hal, som 
blandt andet kan bruges til 
messer og lignende arran

Tage Carlsen - formand for 
ROFI

gementer, som igen er med 
til at skaffe penge til huse.
- Retfærdigvis skal det dog 
føjes til, at kommunen ve
derlagsfrit har stillet grun
den til ROFIs rådighed, og 
at vi - ifølge den beregnede 
økonomi - kan se frem til 
et årligt lokaletilskud på 
mellem 8 og 900.000 kro
ner. Men med et anslået 
driftsunderskud på 1. mil
lion kroner om året, skal 
vi selv skaffe de resterende 
godt 100.000 kroner.
- Men det er ikke noget 
problem. I de 12 år, den 
første hal har været i brug, 
har driftsunderskuddet 
hvert år været på omkring 
en kvart million kroner, 
men her er det, for eksem
pel messer og bankospil 
træder hjælpende til.
- Så tro mig, siger Tage 
Carlsen, der er ingen 
grund til rynkede miner. I 
hvert fald eksisterer de 
ikke blandt ROFIs om
kring 1500 medlemmer. 
Tværtimod, er der kun 
glade forventninger til be
gyndelsen af 1989, når den 
nye hal kan tages i brug.
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DDGUs årsmøde

En blanding af ros og ris
Af Svend Møller

De Danske Gymnastik og 
Ungdomsforeninger 
(DDGU) holdt i oktober 
måned årsmøde på Fuglsø- 
centret.
Den røde tråd i formanden 
Leif Mikkelsens beretning 
var, at det havde været et 
år, hvor foreningerne havde 
været i fokus, i et forsøgs
år, hvor undervisningsmini
steriets 1 O-punkts program 
havde givet mulighed for at 
afprøve foreningernes rolle 
i forhold til det omgivende 
samfund.
I øvrigt var beretningen en 
blanding af ros og ris, hvor 
risene først og fremmest 
blev rettet imod politikerne. 
Et så stærkt ord som løf
tebrud indgik. Dette skete i 
forbindelse med omtalen af 
den videre behandling bred
deidrætsudvalgets betænk
ning har fået.

Om breddeidræt sagde 
Leif Mikkelsen i øvrigt: 
Det er på høje tid, at vi får 
fjernet betegnelsen »bred
deidræt« fra tavlen for ud
tryksformer for forenings
livet.
»Det er en konstruktion, 
som er intetsigende og ud
sprunget af folketingets 
vedtagelse af eliteidrætslo

ven for snart tre år siden, 
og hvor bredden opfattes 
som værende modsætnin
gen til eliten.
Men så enkelt er det ikke, 
hvis man med disse begre
ber vil sætte foreningslivet 
i bås.
Det folkelighedsbegreb, 
der har inspireret for
eningslivet i Danmark op 
gennem historien, fjernes 
ikke ved en nymodens be
tegnelse, og man slipper 
derfor heller ikke for at 
tage stilling til indholdet, 
som er det egentlige baro
meter for, om vi med rette 
kan bruge betegnelsen fol
kelig idræt. Netop her lig
ger den helt store udfor
dring til DDGUs amtsfore
ninger og dermed til det 
lokale arbejde.«

Løftebrud
Omkring politikernes be
handling af den fremsend
te betænkning fra bredde
idrætsudvalget sagde Leif 
Mikkelsen bl.a.:
»Da eliteidrætsloven skul
le sælges, var de politiske 
partier i betydeligt omfang 
fremme med lovord om 
det øvrige foreningsarbej
de, og det er selvfølgelig 
rart at høre på. Men når 
de områder foreningsle
derne har peget på som 
værende tidens største

problemer, får politikerne 
til at slå bak, nemlig den 
såkaldte 25 årsregel samt 
lejeberegningsgrundlaget 
for lokaleleje, så er det, vi 
har tilladt os at tale om 
løftebrud.
Vi har dog håbet i behold. 
Der er netop afsluttet en 
høringsrunde blandt de, 
der selv har siddet i udval
get, og idrættens organisa
tioner har føjet yderligere 
argumenter til de allerede 
fremførte.«
Et synspunkt omkring 
færre idrætsorganisa
tioner i Danmark blev 
også berørt, og Leif Mik
kelsen udtalte sin undren 
over, at det oven i købet 
var Dansk Idræts For
bunds formand, der havde 
trukket den gamle krikke 
af stalden, hvilket måtte 
være et manglende kend
skab til historie og ide
grundlag.
At idrættens organisatio
ner på flere områder har 
været i stand til at trække 
på samme hammel lagde 
Leif Mikkelsen ikke skjul 
på. Der blev peget på den 
forbedring, der blev en 
realitet, da folketinget 
vedtog en sænkning af 
statsafgiften på fodbold
tipning.
Et andet område er 
bestræbelserne på at få 
indført et landsdækkende 
lottospil i Tipstjenestens 
regi.
I denne forbindelse lange
de Leif Mikkelsen hårdt 
ud efter direktøren for 
Kræftens Bekæmpelse, 
Ole Bang, som han angreb 
for at bruge usaglige argu
menter i sine bestræbelser 
for at bremse et lovinitia
tiv desangående.

DDGUs formand, Leif Mik
kelsen, talte om løftebrud i 
sin beretning på organisatio
nens årsmøde.

Der er 
lagt en 
køreplan
PÅ D.D.G.U.s års
møde i begyndelsen 
af oktober udtalte 
kulturminister H. P. 
Clausen, at der nu er 
lagt en køreplan for 
de kommende for
handlinger omkring 
breddeidrætsudval
gets betænkning. 
Efter en høringsrun
de vil ministeriet gå i 
gang med at bearbej
de de mange forslag 
denne har afsted
kommet. Det vil så 
udmønte sig i kon
krete lovforslag, der 
vil blive fremsat i 
folketinget. Eventu
elle lovvedtagelser vil 
kunne forventes om
kring folketingets 
sommerferie 1988. 
Ministeren lagde hel
ler ikke skjul på, 
hvad han forventede, 
at der kan gennem
føres, eller rettere 
sagt, hvad han i 
hvert fald ikke for
ventede en gennem
førelse af, de to 
sværvægtere i be
tænkningen, 25 års
reglen og ændring af 
lokaletilskudsregler
ne.
Der vil blive foreta
get en prioritering, 
og når man sammen
ligner den danske i- 
drætsverdens økono
miske muligheder 
med lande, som vi 
normalt sammenlig
ner os med på andre 
områder, har den 
danske idrætsverden 
det godt, var mini
sterens klare tale.

SM
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Fremtidens ledere er 
fælles om ansvaret
Skal Dansk Firmaidrætsforbund og andre idrætsorganisa
tioner undgå leder kriser er kollektive team måske løsningen.

Af Erik Haubro 
Brønderslev

Der tales og skrives meget 
om lederkrise inden for 
idrætsverdenen, og også in
den for Firmaidræt høres 
der bekymrede suk om, 
hvordan det vil gå, når »de 
gamle ledere« i en sammen
slutning eller i udvalg siger 
stop. Hvor skal de nye lede
re komme fra. Der er sjæl
dent kø om posterne, når 
der skal vælges nye ledere, 
og især formandsposterne 
kan ofte volde problemer 
med at få besat.

Det er derfor mange gange 
»de gamle« formænd, der 
må på udkig efter sin aflø
ser. Det er ligesom god 
skik og brug inden for Fir
maidræt (og andre idræts
organisationer), at man 
ikke forlader sin post, før 
en afløser er fundet. Kun 
hvis man forlader posten i 
protest mod øvrige ledere 
kan man gøre det med god 
samvittighed. Så er ansva

Til salg
OFFSET:
Rotaprint TTR - 
bordmodel.

FREMKALDER
MASKINE:
Der medfølger 
væsker og film

Henvendelse:
Birgit Vendelbo 
Roskilde Firmaidræt 
Tlf. 02 35 50 07 
- bedst kl. 13 
eller kl. 18

ret for at finde en ny for
mand nemlig overladt til 
de personer, der var util
freds med ens indsats. 
Nævnte skik og brug har 
de positive virkninger, at 
den sikrer en aktivitet eller 
sammenslutning i at fort
sætte sin eksistens, men 
det har bestemt også sine 
negative sider.
Når man som »gammel 
leder« skal på jagt efter 
nye ledere, er vi nemlig 
meget tilbøjelige til at lede 
efter personer, der ligner 
en selv mest mulig. Det vil 
sige, har samme profil og 
livsindstilling (ofrevilje, 
ansvar, magtbegær o.s.- 
v.), så han/hun kan fort
sætte den linie, man selv 
har arbejdet efter i måske 
mange år.
Hvis vi altid ser efter aflø
sere på lederposter, der 
ligner de gamle ledere, kan 
man let overse nye udvik
lingsmuligheder inden for 
idrætten.
Sådanne udviklingsmulig
heder har vi oplevet 2 gan
ge inden for det sidste hal
ve år her i Brønderslev- 
Sammenslutningen.
Inden for vor skyde- og 
volleyafdeling havde de af
gående formænd nemlig, 
mod sædvane, ikke fundet 
sine afløsere, da de ønske
de at forlade posterne. Og 
det lykkedes ikke på mø
derne at finde nye afløsere 
for de afgående formænd, 
og man enedes derfor om 
at fortsætte afdelingerne 
med kollektive ledelser (el
ler team som det vel hed
der på nudansk).

Formænd slides ned
Det er et stort ansvar at 
påtage sig formandsposten 
for en sammenslutning el
ler et udvalg, så der er må

ske ikke noget at sige til, at 
det er svært »at overtale« 
nye personer hertil. Man 
har måske ovenikøbet set, 
hvordan den »gamle for
mand« blev slidt ned af de 
mange arbejdsopgaver, 
der hang på ham/hende 
alene. Sådan er det nemlig 
ofte med formænd. De på
tager sig alle opgaverne 
selv for at være sikre på, 
de bliver udført efter ens 
ønske, og glemmer helt at 
uddelegere opgaverne til 
sine bestyrelses- og ud
valgsmedlemmer, når be
styrelses eller udvalgsmed
lemmer ingen arbejdsop
gaver har at klare, føler de 
heller ingen ansvar for at 
de bliver udført - det kla
rer formanden jo nok som 
han plejer - og så kører det 
bare derudad, indtil for
manden så en skønne dag 
bliver for træt og siger 
stop.
Så vælger man normalt en 
ny formand, der så kører 
derudad efter samme 
fremgangsmåde, indtil han 
bliver træt o.s.v.
Men i 2 af vore afdelinger 
lykkedes det altså bare 
ikke at finde nye for
mænd, der ville køre 
derudad efter de kendte 
normer.
Så opstod ideen med et 
kollektivt team til at klare 
ledelsen af afdelingerne, 
og det virker meget forfri
skende at man ihvertfald 
finder en løsning til at 
fortsætte afdelingerne. Al
ternativet til denne løsning 
var nemlig at de to afde
linger måtte stoppe sine 
aktiviteter. Hvis der ingen 
ledere er, kan der heller 
ikke være nogen aktivitet.
I begge afdelinger er der 
stor opbakning til de nye 
kollektive team, så det bli
ver spændende at se hvad

Erik Haubro

fremtiden vil vise omkring 
disse nye tiltag.
Ser man på vore struktur i 
Firma Idræt, er det bare 
sådan, at den ikke er gea
ret til udviklinger i retning 
af kollektive ledelser, 
hverken på forbunds-, 
sammenslutnings- eller ud
valgsplan.
Formanden skal være 
valgt ifølge vore love, så 
på papiret er det kollektive 
team nød til at udpege en 
person, der kan være offi
ciel kontaktmand til orga
nisationen. I praksis kan 
man så på skift lade med
lemmer af det kollektive 
team påtage sig de repræ
sentative opgaver overfor 
bestyrelse og andre.

Fremtidens ledere
Jeg vil betragte løsningen 
med Kollektive Team som 
et godt initiativ, der måske 
i fremtiden kan være med
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Firmaidræt bør ud til 
alle DFIFs medlemmer
Det vil blandt andet gavne deltagelsen i forbundets 
motions-kampagner

til at klare lederkriser in
den for idrætsverdenen. 
De to situationer, vi har 
oplevet i Brønderslev er 
opstået under pres, for at 
undgå en nedlæggelse af 
afdelingerne, og kun frem
tiden vil vise om denne 
form for ledelse kan klare 
sig. Indtil nu går det godt. 
Også inden for Firmai
drætten bør vi være op
mærksomme på nye tiltag 
der kan pege mod fremtid
ens ledere. Selv om 
idrætsledere er meget kon
servative (ikke parti) ind
stillet og holder hævd om 
traditionerne, vil der altid 
ske en hvis påvirkning fra, 
den øvrige del af samfun
det.
...Det er langt fra givet at 
vore nye ledere ligner de 
nuværende ledere, hver ge
neration af ledere har sine 
særlige baggrunde i arv og 
miljømæssige påvirkning
er. Tænk blot på, hvordan 
f.eks. din egen skolegang 
var, og prøv så at sam
menligne den med dine 
børns skolegang.
Uden statistisk baggrund 
vil jeg skyde på at hoved
parten af vore ledere inden 
for Firmaidræt pt. er år
gang 40. d.v.s. personer, 
der er født i årene 1940-49, 
men vi har helt givet også 
mange 50-er årgange.
De kommende ledere in
den for Firmaidræt bliver 
så personer, der er født i 
60erne med opvækst og 
miljømæssige påvirkning
er fra »de glade 60ere« 
samt 70ernes økonomiske 
kriser.
Hvilke forventninger eller 
krav disse nye lederårgan
ge vil møde med for at gå 
ind i ledergerninger tør jeg 
næppe spå om, men man
ge af dem vil sikkert være 
mere indstillet på at løse 
opgaverne og dele ansvaret 
med en gruppe, end perso
ner der er 20-30 år ældre. 
De har nemlig lært at ar
bejde i grupper i børneha
ver og skoler, på en anden 
måde end vi »ældre« lede
re.
Derfor er KOLLEKTIVE 
TEAM måske en af mulig
hederne til at gøre Firma
idræt interessant for nye 
ledere.

Af Kaj Larsen 
Formand for 
DFIFs aktivitetsudvalg

De fire Årstider. 
Firmaidrættens Familie 
Trim Top.
Sådan lyder overskrifterne 
til to af Dansk Firma
idrætsforbunds seneste mo
tionskampagner.
Læser man nærmere om 
disse aktiviteter finder man 
ud af, at det drejer sig om 
spændende motionsaktivite
ter for hele familien, og da 
det i forbundets formålspa
ragraf hedder, at man gen
nem arbejdspladsen og fa
milien skal stimulere inter
essen for samvær, idræt og 
motion, burde successen 
være hjemme.
Men hvem læser om disse 
aktiviteter?

Fra aktivitetsudvalget, der 
er ophavet til kampagner
ne, benytter man sig af de 
forhåndenværende mulig
heder for at få spredt 
kendskabet til aktiviteter
ne.
Der udsendes informa
tionsskrivelser, indbydel
ser, plakater og andet ma
teriale til sammenslutnin
gerne og kredsene, der så 
kan tilpasse det til egne ak
tiviteter og videreformidle 
budskabet til potentielle 
deltagere.
Der bringes naturligvis 
også omtaler af aktivite
terne i forbundets fornem
ste kommunikationsmid
del, bladet FIRMA
IDRÆT, som udsendes til 
kredse, sammenslutninger 
og klubber hørende under 
Dansk Firmaidrætsfor
bund.
Omtale af forbundets akti
viteter i dette blad både 
før og efter, burde således 
være det mest læste blandt 
medlemmerne (og deres 
familier), og der skulle 
som følge deraf være en 
stor efterspørgsel på de be

budede gode og spænden
de aktiviteter.
Da denne efterspørgsel 
ikke kan registreres, tror 
jeg det hænger sammen 
med, at man lokalt ikke 
gør meget for at give med
lemmerne mulighed for at 
læse FIRMAIDRÆT.
De fleste steder ender bla
dene hos klubformanden 
og i bedste fald hos klub
bestyrelsen.
Den skæbne fortjener 
Dansk Firmaidrætsfor
bunds blad, der er et af de 
bedste af den art, ikke. 
Bladet burde sendes ud til 
alle forbundets medlem
mer, så de kunne læse om 
alle de spændende aktivi
teter, der tilbydes dem fra 
forbundets aktivitetsud
valg, kursusudvalg,
idrætsafdeling og andre af 
forbundets organer.
Det gøres imidlertid ikke 
kun med udsendelse af 
blade til alle forbundets 
medlemmer.
Sammenslutningerne skal 
også være med på aktivite
terne; men med formåls
paragraffen i erindring, 
burde alle forbundets til
bud om spændende aktivi
teter blive hilst velkomne 
og aktiviteterne på sam
menslutnings-, kreds- eller 
forbundsplan afvikles med 
stor deltagelse, for man 
ved jo af egen og andres 
erfaringer, at Familien 
Danmark gerne motione
rer.

Kaj Larsen: - Hvem læser 
egentlig om forbundets akti
viteter?
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Hvordan er det nu man gør?
Et »Ide-katalog« med 25 forskellige emner skal hjælpe frivillige ledere på rette vej

Skal vi diskutere lederpleje 
i sin yderste konsekvens, 
skal der eksistere et fælles 
grundlag at holde møde på 
og træffe beslutninger ud 
fra, altså et værktøj, der 
kan hjælpe til med at løse 
konkrete situationer...

Sagt af forenings-konsu
lent Jan G. Andersen, der 
netop har lagt sidste hånd 
på et digert værk - et »Ide
katalog for ledere«, som 
på 80 sider behandler 25 
forskellige emner. 
Kataloget tog sin begyn
delse på et formandsmøde 
i maj i år, da Jan G. An
dersen præsenterede
DFIFs ledere for et oplæg 
om lederpleje.
Indlægget mundede ud i to 
spørgsmål: »Hvordan
fastholder DFIF de nuvæ- 
ræende ledere? - og 
»Hvordan får DFIF fat i 
nye ledere?«.
Formandsmødet diskute
rede de relevante spørgs
mål, og diskussionen mun
dede ud i en opfordring til 
DFIFs konsulentgruppe 
om at udarbejde et materi
ale, som sætter fokus på 
leder-strukturen.
I katalogets forord står 
skrevet, at »det ikke er

målet at give færdige løs
ninger på problemerne, 
men at give mulighed for  
at gøre fælles erfaringer 
på møder m.v. gennem:
- Drøftelser a f muligheder 
på bestyrelses- og udvalgs
møder.
- Gøre sig et valg og kunne 
begrunde disse valg.
- Handle i fællesskab.

Det er ikke 
tørt læsestof
Det lyder som et knastørt 
materiale. Er det også til
fældet?
- Måske lyder stoffet lidt 
tørt, men nej, det syntes 
jeg alligevel ikke, der er. 
Kataloget er delt i 25 for
skellige moduler, som om
fatter fra et til syv sider. 
Og den klare og præcise 
fremstilling af emnerne 
mener jeg, gør kataloget 
både let forståeligt og let 
læseligt.
- Men lad mig i den forbin

Jan G. Andersen

delse føje til, at meningen 
med kataloget er, på en let 
læselig facon at tilegne le
dere en indsigt i de regler, 
hvorefter en forening skal 
og bør drives. Og efter 
hvad jeg har erfaret, er der 
mange erfarne ledere som 
ikke i tilstrækkeligt om
fang sætter nye ledere ind i 
selv de mest elementære 
regler, siger Jan G. Ander
sen.
Men var det ikke legenda
riske Storm P., der sagde, 
at teori ikke er spor prak
tisk?
- Jo, men hertil kan jeg 
svare, at kataloget har vist 
sig at være praktisk anven
deligt. Omkring 120 ledere 
fra seks sammenslutninger 
har gennem en kursus-for
søgsrække i Midt- og 
Nordjylland brugt Ide-ka
taloget, og jeg tør påstå, at 
samtlige 25 moduler i ka
taloget er blevet meget po
sitivt modtaget. Så katalo
get har allerede bevist sin 
værdi.
Og værdien er, at katalo
get giver et færdigt svar på 
alle spørgsmål?

- Både ja og nej. Materia
let giver svar på en lang 
række spørgsmål, men 
ikke på en sådan måde, 
der udelukker andre må
der at gøre tingene på. Det 
primære sigte med katalo
get er, at formidle et så 
godt samarbejde som mu
ligt mellem lederne.
Er kataloget gratis?
- I første omgang præsen
teres Ide-kataloget på 
DFIFs repræsentantskabs
møde i et oplag på 100 ek
semplarer, der er beregnet 
til forbundets kredse og 
sammenslutninger. Deref
ter kan kataloget bestilles, 
og når vi kender det antal, 
der ønskes, trykkes endnu 
et oplag - men vel at mær
ke også det sidste oplag. 
Derved kan man i virkelig
heden sige, at Ide-katalo- 
get er et eengangs-tilbud til 
samtlige kredse, sammen
slutninger, klubber og ud
valg under forbundet. Og 
naturligvis er det mit og 
mine konsulent-kollegaers 
håb, at kataloget vil blive 
godt modtaget, siger Jan 
G. Andersen.
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En aktivitets-leders mareridt
- eller hvordan man får succes hos naboerne

Henning Rasmussen, der er 
formand for Køge Firma 
Bold har sendt FIRM A
IDRÆ T en beretning om 
alle tiders oplevelse, men 
også om at sige ja til noget, 
der giver nerver.

I 1986 deltog vores lille fa
milie i AKTIV FERIE i 
Oksbøl. Det var bare alle 
tiders oplevelse, så vi var 
helt sikre på, at det ville vi 
prøve igen - MEN vi havde 
ikke regnet med, at det 
skulle være som aktivitets
lederfamilie.
Sidste vinter efterlyste Kaj 
Larsen her i bladet fami
lier, der havde lyst til at 
give et nap med i Oksbøl. 
Vi kontaktede Kaj, og blev 
derefter indbudt til et 
møde i Oksbøl i april må
ned i år (for øvrigt den 
weekend, hvor sommeren 
faldt i år). Her mødtes vi 
med 3 af de øvrige 4 akti
vitetslederfamilier og Kaj 
Larsen. Vi gennemgik og 
planlagde de faste ting i

programmet for som
merens AKTIV FERIE. 
Efter dette møde havde vi 
så selv et par måneder til 
at forberede os til opga
ven. Jo nærmere vi kom 
uge 31 - det var nemlig os, 
der havde fået fornøjelsen 
af at have den sidste af de 
5 uger - jo mere blev man 
klar over, at der er noget, 
der hedder nerver.
En kedelig men tilbageven
dende tanke var denne: 
»Hvad nu hvis ikke de 
voksne gider være med til 
at lege?« Den tanke var 
altså ikke til at holde ud, 
så vi besluttede at lave et 
forsøg, Vi inviterede et par 
nabofamilier hen på vores 
græsplæne. Desværre kom 
der afbud fra den ene fa
milie, så vi blev kun 8 per
soner i alt: Os selv (far på 
37, mor på 34, Tina på 12 
og Henrik på 4) og nabo
ægteparret på vor egen al
der med Jesper på 18 og 
Anders på 14.
Vi startede med at lave 
morgenmotionsprogram

Fra venstre Henning, Tina, Henrik og Karin - begejstrede for 
en aktiv aktivitetsuge på DFIF-Centret i Oksbøl.

met til musik (kl var 
18.20). Derefter legede vi 3 
lege, som vi havde plan
lagt at have på program
met i Oksbøl. (funbold, 
bytte gårde og ryd banen). 
Vi var næppe startet, før 
der var andre naboer, der 
dukkede op for at se, hvad 
der egentlig skete. Hvis de 
troede, at vi var blevet tos
sede, fandt de hurtigt ud 
af, at de havde taget fejl - 
for vi morede os dejligt. 
Det blev en herlig aften, 
der selvfølgelig sluttede 
med, at vi fik lidt at spise. 
Endvidere var der enighed 
om, at det ikke skulle være 
en engangsforeteelse. Og 
aktivitetslederfamilien fik 
bekræftet, at voksne også 
gerne vil være med til at

lege - og også store drenge. 
Jesper glemte næsten, at 
han skulle til fodboldtræ
ning (han kom 25 min. for 
sent).
Så vidt så godt - nerverne 
havde vi stadig, men de 
havde det bedre. Alligevel 
var det jo spændende at 
se, hvad det nu var for 16 
familier, der dukkede op i 
Oksbøl lørdag eftermid
dag. Vi siger jer - de var 
pragtfulde alle sammen. 
Det blev en hård uge, men 
vi håber og tror, at alle 
havde en dejlig uge, så vi 
tør godt være aktivitetsle
derfamilie en anden gang. 
Tak til alle vore »aktivi
ster« for en dejlig uge 31.

Henrik, Tina, Karin 
og Henning (Køge)

»Slap a ’«
Familieweekend 

med pension
nn^

Nyd centrets mange aktivitetsmuligheder 
samt skønne omgivelser.

Rekvirer brochurer med priser og andre praktiske oplysninger.

f >
DFIF-CENTRET Strandvejen, 6840 Oksbøl, tlf. (05) 27 1311
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Ganske vist har Firmasport 
Klubbernes Sammenslut
nings 7000 medlemmer for
delt på 250 klubber, gode 
vilkår med to idrætshaller 
og 23 boldbaner spredt ud 
over et areal på 47 tønder 
land, men det er fremdeles 
vores opgave i takt med den 
øgede fritid, at skabe bedre 
muligheder for de aktive, si
ger Egon Hansen, der på 
17. år er formand for FKSs 
halbestyrelse.

Da Odense kommunes 
Idræt- og Kulturrådmand, 
Søren Møller, den 9. maj i 
år sagde pæne ord ved ind
vielsen af FKSs idrætshal 
nummer to, overrakte han 
en kommunal gave med 
megen symbolik: En teg
ning af en nysende tyr i 
fuld fart fremad.
Gode tunger lod sive, at 
den fremad-brusende tyr 
er identisk med FKSs hal
formand, Egon Hansen, 
som med ubændig energi i 
17 år har siddet i for
mandsstolen, hvorfra han 
i dag kan skue ud over to 
idrætshaller og 23 boldba
ner, spredt over et areal på 
47 tønder land jord i O- 
denses vestlige udkant.
Og at det med energien 
passer, fik Deres udsendte

en lun efterårsdag bevis 
for, da jeg i årets sidste 
par sommersko halsede 
efter Egon Hansen, som 
med ægte stolthed agtede 
at lade mig betræde hver 
eneste kvadrat-centimeter 
af det store areal. Og det 
gjorde jeg så, alt imens 
samme Egon ikke i et ene
ste sekund lod munden stå 
stille.
Efter nogle timer havde 
jeg oplevet to landskaber: 
et grønt og et talende. Og 
stakåndet spurgte jeg 
Egon Hansen, hvor al den 
energi kom fra.
- Det er lysten, der driver 
værket, lød det lakoniske 
svar.

Nye byggeplaner
Men med byggeriet a f to 
haller for tilsammen otte 
millioner kroner på bare 
10 år, må lysten da begyn
de at aftage?
- Helt forkert, der er end
nu mange opgaver, som 
skal løses.
Vi går allerede med planer 
om at bygge til den ene af 
hallerne for at skaffe bed
re vilkår for billard-afde
lingen, og i samme forbin

Egon Hansen - formand for 
FKSs halbestyrelse i 17 år.

delse kunne vi tænke os at 
udvide cafeteriaet, ligesom 
der er et stort behov for 
keglebaner, siger Egon 
Hansen.
- Og selv om byggeriet af 
hal nummer to gav FKS en

bedre samling på de man
ge aktiviteter, må vi fort
sat andre steder i byen leje 
os ind for at skaffe plads 
til billard, bowling og 50 
meter skydning. Og når 
jeg fortæller, at vi alene i
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husleje hvert år må af med
80.000 kroner for disse ak
tiviteter, skal der ikke me
gen regnekunst til for at 
finde ud af, at for den syrn 
penge kan vi forrente me
get byggeri. Og gerne end
nu en hal. Og jeg kan ga
rantere, at det ikke vil give 
problemer at få fyldt den 
op.

Hvorfor så ikke?
- For det første fordi O- 
dense kommune ikke før i 
1992 giver grønt lys til 
endnu et hal-byggeri, og 
for det andet fordi tre an
dre idræts-organisationer 
står foran FKS på listen. 
Med mindre, naturligvis, 
vi selv står med millioner
ne til endnu en hal i hæn
derne. Men det gør vi 
ikke, også fordi vi startede 
hal-byggeri nummer to 
med en egenkapital på
800.000 kroner. Og det er 
trods alt en sum penge.

Hvordan skaffer I så man
ge penge?
- Fra forskellige fonds, fra 
lotterier, fra midnatsshow, 
fra julestævner, og så har 
vi en god støtteforening li
gesom fodboldafdelingen 
bidrager med overskuddet 
fra en bødekasse. Og så 
hører det med til økono
mi-billedet af den sidste 
hal, at vi søgte og fik
75.000 kroner fra tipsmid
lerne, siger Egon Hansen.

Ingen sovepude
Firmaidrætten I Odense er 
et tilløbsstykke. Det viser 
en stadig stigende medlem
skare, og vel at mærke ak
tive medlemmer. På en til
fældig valgt sommeraften i 
år blev der registreret ikke 
færre end henved 1300 ak
tive på de grønne plæner.
- Men det hænger naturlig
vis også sammen med, at 
vi har gode vilkår. Og her 
tænker jeg ikke kun i an
læg. Odense er en hastigt 
ekspanderende erhvervs
by, men det hører også 
med, at firmaidrætten har 
et fantastisk godt samar
bejde både med de kom
munale myndigheder og 
byens øvrige idræts-orga
nisationer. Der er stort set

kun en ting, vi skal passe 
på - successen må ikke bli
ve en sovepude, siger Egon 
Hansen.
- Men hvorfor skulle vi 
falde i søvn, når udgangs
punktet er, at aktive men
nesker er glade mennesker. 
Og det er pokker stå mig 
enhver leders vigtigste op
gave, at sørge for glade og 
tilfredse medlemmer.
- Naturligvis ved jeg, at 
det er et stort krav, og at 
kravene i fremtiden be
stemt ikke bliver mindre. 
Derfor er det også nødven
digt, at lederne ustandselig 
sørger for at dygtiggøre 
sig. Uddannelse blandet 
med en ordentlig sjat idea
lisme er opskriften på den 
bedste, frivillige leder. Og 
den skal firmaidrætten af 
al magt forsøge at leve op 
til, siger Egon Hansen.

Stor opgave
Egon Hansen er ikke i 
tvivl om, at Dansk Firma
idrætsforbund om 10 år er 
mindst 25 procent større 
end i dag. DFIF er - tilfø
jer Egon Hansen - nemlig 
det eneste forbund, som 
for alvor har fod på bred
deidrætten.
- Men skal min spådom gå 
i opfyldelse, betinger det, 
at vi er opmærksomme på 
de muligheder, det vrimler 
med, og at vi lærer at ac
ceptere, hvad det er for et 
samfund, vi lever i, siger 
Egon Hansen.
- Vi lever, og vil også i 
fremtiden komme til at 
leve i et samfund med ned
sat arbejdstid og mange 
arbejdsløse. Og det stiller 
krav, som det er min op
fattelse, mange ikke tager 
alvorligt nok. For til fri-

Egon Hansen: - En frivillig 
idrætsleder skal hele tiden 
sætte sig nye mål.

tidssamfundet hører også 
flere og flere efterløns
modtagere, for ikke at tale 
om de ældre, der også er 
en opgave for firmaidræt
ten.
- Jeg har tidligere sagt, at 
aktive mennesker er glade 
mennesker. Og da glade 
mennesker har større selv
tillid og fungerer bedre so
cialt, er det unødvendigt at 
føje til, at opgaven er stor, 
at behovene for tilbud er 
mange.
- Nuvel, jeg kan allerede 
høre samfunds-kritikere 
bruge ordet lapperier. Og 
det kan da godt være, de 
har ret. Men jeg tror ikke, 
samfundet ændrer karak
ter, og så må vi lære at 
leve med det, som det er, 
siger Egon Hansen.

Leder i 40 år.
Audiensen er forbi. Egon 
Hansen skal tilbage til sit 
civile job som selvstændig

depotbestyrer for et lokalt 
bryggeri. Det job har han 
haft i 25 år.
Men det er 40 år siden, 
Egon Hansen som 16-årig 
fik sit første, frivillige le
derjob som udvalgsmed
lem i en håndboldklub. 
Siden er flere kommet til, 
og i dag er Egon Hansen, 
udover formandsjobbet i 
FKSs halbestyrelse, med
lem af hovedbestyrelsen og 
forretningsudvalget for De 
Samvirkende idrætsklub
ber i Odense, medlem af 
FKSs hovedbestyrelse, 
medlem af det kommunale 
idrætsparkudvalg, for
mand for idrætsbyggeri
udvalget i Odense kommu
ne, og bestyrelsesmedlem 
for de selvejende idræts
haller i Odense.
Og så er Egon Hansen gift 
- på 32. år med den samme 
kone. En utrolig pige. Si
ger Egon Hansen. Blandt 
andre.
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Europa-Sportsfestivalen 
en meget positiv oplevelse 
- måske den bedste i mit liv
Af Birgit Møldrup 
Horsens Firmaidræt

Birgit Møldrup fra 
Horsens Firmaidræt var en 
af 374 danske firmaidræts
udøvere, som i september 
drog fem dage til Wien i 
Østrig for at dyrke idræt 
og samtidig nyde samværet 
med omkring 4000 deltage
re fra 15 europæiske lande. 
Og det blev en oplevelse af 
de gode. Måske den bedste 
oplevelse i mit liv, skriver 
Birgit Møldrup.

Der var fra Horsens Fir
maidræt 31 deltagere ved 
Eurofestivalen i Wien. Vi 
blev samlet op af bus nr. 8 
og derudad det gik.
Vi havde alle lidt proviant 
med til turen, endvidere 
kunne man købe øl og kaf
fe i bussen.
Det var en flok forvent
ningsfulde sportsfolk, der 
rullede afsted sydpå, og 
stemningen var på højde
punktet inden vi nåede den 
dansk/tyske grænse, hvor 
alle de danske busser skul
le samles.
Her spiste vi aftensmad og 
derefter kørte alle de dan
ske busser i kortege non 
stop til Wien.
Turen til Wien var en me
get positiv oplevelse (må
ske den bedste i mit liv) 
unge, ældre og alle nati
onaliteter morede sig, hyg
gede sig og dystede, og

På billedet er en flok deltage
re fra Horsens samlet ved et 
sporvogns-stoppested, mens 
Henrik, der havde påtaget sig 
jobbet som guide, studerer et 
bykort.

kammeratskabet var sim
pelthen i topklassen.
Fra Horsens deltog et 
håndboldhold fra Torsted 
maskiner, 4 bordtennis
spillere fra Ceres, 3 sports
fiskere fra henholdsvis 
Raackmann og Præsthøj
gård, og Chemitalic havde 
2 svømmere til Wien der 
ikke nåede stadion til ti
den, 9 var på travetur i 
Wiens skove, de travede 
15 km, derfefter havde de 
en »tiltrængt« spisepause 
på 45 min. Mai Dokkedal 
beretter videre fra travetu
ren, at de efter frokost 
skulle op på Wiens højeste 
bjerg »Habsburgwarte«, 
puh-ha 542 m oppe, de 30 
m var lodret op, men be
lønningen kom, da de kom 
op i tårnet »Hermannsko- 
gel«, da fik de en opstram
mer fra en lommelærke.
15 var på kulturel vandre
tur - dog ikke med dansk 
guide - guiden var en bog. 
Sidst men ikke mindst 
havde Chemitalic en orien
teringsløber med Poul

Larsen der blev nr. 2 ud af 
12 deltagere.
Sjove nattetimer
Desværre kunne man ikke 
overvære alle arrangemen
ter, men den første kamp
dag var jeg ude at se Tor
sted Maskiner spille hånd
bold, hvor deres første 
kamp var særdeles fremra
gende, denne vandt de 
med 12-8. Den næste 
kamp de skulle spille sam
me dag, mod et norsk 
hold, lykkedes ikke rigtig, 
det norske hold var tem
melig seriøse og grove i de
res spil, dette resulterede i, 
at Torsted Maskiner fik 2 
spillere skadede, og så var 
slaget tabt.
Så gik turen tilbage igen til 
hotel »Panorama«, hvor 
alle danskerne var ind
kvarteret, turen gik via 
Wien’s imponerende un
dergrundsbane, hvor Hen
rik fra TM påtog sig det 
fulde ansvar for, at vi kom 
med de rigtige tog, og der 
var ikke et eneste kiks.

Som de unge mennesker 
sagde »har vi nu øjenkon
takt med Henrik«
Efter en lille slapper på 
hotellet, gik turen med bus 
til »Ferry-Dusika Stadion« 
hvor vi hver aften skulle 
spise varm mad, maden 
var forøvrigt ikke særlig 
fremragende. Arrange
mentet på Ferry-Dusika- 
Hallenstadion kiksede den 
aften, men også det blev 
taget som en oplevelse, 
den underholdning arran
gørerne ikke havde sørget, 
klarede drengene fra Tor
sted Maskiner, så ikke ale
ne os, men det meste af 
hallen lå flade af grin.
Så gik turen tilbage til ho
tellet, nogle tog en tur ind 
for at se på byens natteliv, 
men kom dog så tidligt 
hjem, at der også blev tid 
til nogle sjove timer i ba
ren på hotellet, det lå fast 
hver aften, der mødtes vi, 
Torsted Maskiner, Chemi
talic, Præsthøjgård, Ceres 
og Raackmann, her havde 
vi det usandsyligt mor-
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Min debut 
som
medefisker

somt, hvilket nok også var 
det der gjorde, at det blev 
en tradition. I baren un
derholdt Leif, Tom, Søren 
og Johny hele selkabet.

Maden var dårlig
Lørdag skulle jeg tidligt 
op, da skulle Per, Poul og 
jeg på fisketur, der skulle 
finde sted ved Spillern bei 
Korneuburg, Niederöster- 
reich, en pragtfuld sø ca. 1 
times kørsel fra Wien. Vi 
blev afhentet ved hotellet 
kl. 6.45 ud til fiskeplad
sen, hvor vi mødte sports
fiskere i topklassen, og ar
rangementet var helt per
fekt. Jeg vil senere berette 
om min debut som 
medefisker.
Efter en pragtfuld dag ved 
søen, gik turen tilbage til 
hotellet, hvor vi mødtes 
alle sammen og sludrede 
lidt om, hvad vi havde op
levet i løbet af dagen.
Om aftenen var der arran
geret fest for alle deltager
ne i en lille henrivende by 
»Gumpoldskirchen«, 
hvortil vi kom med sær
tog, og da vi ankom til ba
negården, stod der et orke
ster og modtog os med 
fuld musik. 40 forskellige 
restauranter var reserveret 
til firmaidrætsfolkene, der 
blev placeret efter idræts
grene. Vi fik noget elen
digt mad, men til gengæld 
var vinen stærk, så der
udad det gik. Men vi kom 
for sent derud, til at kunne 
nyde byen, vi ankom dertil 
kl. 19.30 og skulle reture
ner kl. 23.00.

Fadøl med to 
store bamser
Søndag, den sidste dag var 
der finalekampe. Vi var en 
lille flok, Rene, Flemming, 
Keld, Per og jeg der tog ud 
for at se finalekampen i 
fodbold, men da vi ikke 
kendte holdene, og kam
pen ikke var særlig under
holdende, tog vi en tur på 
strøget i Wien og legede 
turister. Vi hyggede os fik 
noget at spise. Henrik og 
jeg ville ikke gå glip af 
Østrigs berømte lagkage, 
så vi købte hver et stort 
stykke, som vi sad og nød 
ved et springvand, Vi så

Wiens domkirke og sugede 
til os af oplevelser.
PÅ strøget overværede vi 
også en flok indianere, 
pragtfuldt udstyret med 
fjer, der dansede og prote
sterede mod ødelæggelser 
af vor kultur og af vor 
jordklode (forurening), og 
samlede underskrifter, 
hvor vi selvfølgelig skrev 
under. At jeg ikke var den 
eneste der nød turen i ful
de drag, blev jeg overbe
vist om, da Rene sagde, 
»det her, det har været 
den bedste dag i mit liv«. 
Fra strøget gik turen til et 
tivoli »Prater, hvor vi 
mødte drengene fra TM, 
de sad og hyggede sig over 
et glas fadøl, med dagens 
store udbytte 2 store bam
ser, de havde moret sig i 
tivoliet hele dagen.
Efter at vi havde nydt et 
glas øl, gik vi en tur rundt 
i tivoliet, hvor de forskelli
ge ting skulle prøves, Per, 
Henrik og Rene stod på 
hovedet det meste af tiden 
eller drønede rundt i go
karts.
Derfra tog vi til Ferry-Du- 
sika-Hallenstadion«, hvor 
der var arrangeret afslut
ningsfest, her blev der vist 
en videooptagelse, der var 
optaget de forskellige ste
der under festivalen (den 
gik vi dog glip af), men 
stemningen i hallen var 
høj, og der havde været 
imponerende underhold
ning i løbet af aftenen, og 
to kæmpe Big Bands spil
lede til dans, musikken var 
dog ikke til at danse efter. 
Traditionen tro sluttede vi 
alle sammen af i baren 
hjemme på hotellet, dog 
var der den aften mange 
flere, der havde fået den 
samme gode ide, så der 
blev danset og festet helt 
hen igennem forhallen.
Kl. 9.00 mandag morgen 
var der afgang fra Wien. 
Turen op gennem Østrig 
og Tyskland var pragtfuld 
og humøret var stadigvæk 
i top. Vi ankom til 
Horsens tirsdag morgen 
kl. 4.00 med en stor ople
velse bag os.
Tak til alle deltagerne, der 
alle har bedraget til en god 
og uforglemmelig tur med 
deres positive indstilling.

Af Birgit Møldrup 
Horsens Firmaidræt

Ved Eurofestivalen i Wien 
deltog jeg for første gang i 
mit liv som medefisker. 
Ved tilmeldingen troede 
jeg i min naivitet, at fiskeri 
blot var at sætte mading 
på krogen, derefter at ka
ste snøren ud, for så at 
hive den ene fisk op efter 
den anden.
Men lørdag den 19. 9. 87 
kl. 6.45 blev jeg hentet, 
sammen med 2 andre del
tagere fra Horsens, på ho
tel Panorama i Wien, 
hvorfra vi blev kørt ud til 
»Spillern bei Korneuburg, 
Niederostereeic« til en sø 
ca. 1 times kørsel fra Wien 
hvor den barske virkelig
hed gik op for os.
Da vi ankom til fiskeste
det, en pragtfuld sø, mød
te vi sportsfiskere i top
klassen og arrangementet 
var helt perfekt. Efter lod
trækning om, hvor vi skul
le placeres, begav vi os ud 
til fangstpladserne. Skov
stien var efter nattens regn 
smattet, hvilket resultere
de i, at jeg, der var iført 
små hvide dæksko og lyse
gul joggingdragt, gled så 
jeg måtte en tur ned i mud
deret.
Min placering var ikke 
særlig fremragende, jeg 
var så uheldig at komme 
til at stå under nogle træ

er. Ikke nok med det, men 
4 meter til højre for mig 
var dommerbordet og 4 
meter til den anden side 
stod der en tysk sportsfisk
er, der havde et impone
rende grej. Mit grej bestod 
af en fisketaske med lidt 
forskellige ting i, 2 fiske
stænger og en plasticpose 
med forfoder.
Mine første kast havnede i 
trætoppene over mig, så i 
min angst for igen at skul
le hale snøren ned fra træ
erne og for at genere de 
andre sportsfiskere, resul
terede i, at jeg ikke fik ka
stet krogen længere ud end 
6-8 m fra land. Ind imel
lem stod jeg og lurede de 
andre fiduserne lidt af, de 
kunne modsat ikke hente 
nogle fiduser fra mig, som 
stod der med en sort buk
sebag og røde hænder 
efter forfodringen.

Venlige
bemærkninger
Der kom mange små venli
ge bemærkninger, og ind 
imellem medlidende blik
ke, da jeg gang på gang 
hev snøren ind, hvorpå 
ikke var andet end den 
madding jeg selv havde sat 
på. Officials kom hen til 
mig og gav gode råd, kro
gen skulle blot kastes ud 
midt i søen, for det var der
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Bus nummer to var 
en sjov oplevelse

fiskene gik, det vil sige et 
kast på 25-30 meter.
Igen forsøgte jeg et kraf
tigt kast, men »ak« igen 
stod der et træ i vejen. 
Hen på formiddagen kom 
dommerne hen til mig, 
trak mine snører op af 
vandet og kikkede mis
tænksomt på det, de talte 
en del sammen, hvilket jeg 
ikke forstod ret meget af, 
da de var temmelig ivrige, 
men jeg forstod da så me
get, at mit fiskegrej ikke 
var, som det skulle være. I 
det samme dukkede en af 
mine lidelsesfæler, »Poul 
Lassen fra Horsens« op, 
for at se om jeg havde fået 
bid, og da han så alle de 
høje herrer med mit grej, 
var hans første bemærk
ning »er du blevet disket«, 
hvilket jeg faktisk også 
selv troede.
Men nej, de rodede i min 
fisketaske for at finde no
get tungere bly, hvilket jeg 
ikke havde, og de forkla
rede mig, at jeg ikke kun
ne kaste langt nok ud, med 
det bly jeg brugte. På et 
tidspunkt var hele dom
merkomiteen dybt optaget 
i, at gøre mit grej klar, 
hentede bly og larver, ved 
den veludstyrede tysker 
ved siden af, for så til sidst 
at kaste mine snører langt 
ud i vandet for mig. På det 
tidspunkt var ham tyske
ren ved siden af kommet 
op på 6 fisk total vægt 2,1 
kg.
Efter frokost skiftede vi 
pladser, da fik jeg en læk
ker plads inde mellem nog
le træer, der ikke generede 
mig, der var smadder hyg
geligt. Efter forfodringen, 
der skulle finde sted 15 
min. før start, gik det løs 
igen. Der var mange der i 
løbet af eftermiddagen 
kom et smut forbi, med 
små venlige bemærkninger 
og stor interesse for om 
jeg havde fået bid, men 
først 5 min. før stævnet 
sluttede (jeg havde da fisk
et i 7 timer og 55 min) kom 
det store øjeblik, da hale
de jeg dagens fangst i 
land, en lille karpe (tror 
jeg nok) på 6 cm totalvægt 
30 g.
Jeg kom med på scorings
listen.

Det bedste ved hele 
Europa-Sportsfestivalen i 
Østrig var, at ingen fik 
præmier. Det skriver Jane 
Løvgren, Hanne Schwartz 
og Birgit Vendelbo fra Ros
kilde Firmaidræt i et rej
sebrev, som konkluderer, 
at turen til Wien var en 
stor oplevelse.

Efter at have opholdt os 
på bagsædet i bussen i 28 
timer, nåede vi frem til et 
dejligt hotel »Haus Pano
rama«, Hvor alle danske 
deltagere blev indkvarte
ret.
I alt kørte 9 busser fra 
Danmark, vi var i nr. 2, en 
dejlig ny bus, hvilket nok 
gjorde, at busturen ikke 
var så streng, men en sjov 
oplevelse.
Kort efter ankomsten kør
te bussen os igen, denne 
gang til Ferry-Dusika-Hal- 
len-stadion, hvor der ser
veredes middag og efter
følgende var stor åbnings
fest med festlige indslag 
fra forskellige lande. 
Fredag morgen startede vi 
så - med sporvogn, bus og 
tog for at finde tennisba
ner og skydebaner. Fore
stil jer, hvordan det tager 
sig ud med riffel i spor
vogn!! I øvrigt skal det 
indskydes, at det er noget 
besværligt at have skyde
våben med, når man skal 
over så mange grænseste
der. Da var det nemmere 
med tennisketchere.
Efter en noget besværlig 
tur konstaterede vi, at vi 
først skulle spille og skyde 
om lørdagen. Det gik hur
tigt hjem til hotellet igen 
med riffel og ketchere, og 
så af sted ind til byen. - 
Wien er i alle måder en 
meget skøn by, rent alle 
vegne og ingen øldrikken
de personer på gaderne.
Jane Løvgren, Birgit Vendel
bo og Hanne Schwartz i Wi
ens centrum.

Der kunne Danmark godt 
lære en masse!
Om aftenen tog vi op til 
Grinsing, der består af en 
masse »små haver«, hvor 
der serveredes »Heurig- 
ger« vin - ny vin, der lige 
er høstet (smager let og 
godt, men er meget farlig- 
!!).Det var sjovt, og her
ligt at kunne sidde ude 
uden overtøj (ca 30° om 
dagen) i det gode vejr.

Også erfaringer
Lørdag morgen startede så 
konkurrencerne. Tennis 
desværre indendørs i hal, 
da Wienspillerne afviklede 
deres egne mesterskaber 
udendørs. Lidt uheldigt og 
ærgerligt. Men vi fik nogle 
gode dyster og spillede alle 
tenniskampe. Skydning 60 
skud på 115 min...
Lørdag aften drog alle fes
tival-deltagerne i særtog til 
en lille vinby »Gumpold- 
skirchen«, ca. 20 km fra 
Wien. Hele byen var på 
den anden ende, såvel re
stauranter som private 
hjem var taget i brug, og 
aftensmaden skulle indta
ges -sportsgrens-vis - et af 
stederne efter en nøje 
udarbejdet plan.
Søndag fik vi tid til det 
»kulturelle«. Wien byder 
på så mange skønne ting, 
og det var meget lidt vi nå

ede. Men vi fik set Step
hansdom, Schöbrunn, og 
fik et indtryk af byen i al
mindelighed. Særligt skal 
bemærkes et besøg på en 
båd-restaurant på Donau 
»Joseph Strauss«, hvor vi 
fik fin eftermiddagskaffe 
med dejlige kager og lytte
de til pragtfuld Wienermu- 
sik, rigtig romantisk. 
Søndag aften var der stor 
afslutningsfest i Ferry-Du- 
sikahallen.
Så var vi også mættede 
med oplevelser og klar til 
at drage hjem mandag 
morgen kl. 9 for at være 
hjemme i Roskilde tirsdag 
morgen kl. 7.
Det har været en meget 
stor oplevelse, som vi godt 
kunne have ønsket, at fle
re havde oplevet.
Det bedste ved hele festi
valen var, at ingen fik 
præmier.
Alle fik en nøglering i tin 
som gave fra byen.
Udover en spændende tur 
og en stor oplevelse at 
være blandt så mange 
sportsfolk, fik vi også er
faringer og ideer med 
hjem til at bruge, når vi 
skal afholde landsstævne i 
fodbold og håndbold den 
18-19. marts 1989. Firma
idrætten skal da have 600 
deltagere til Roskilde, og 
det er jo en stor indkvarte
ring for vor lille by.

16



D

1 1988 SKIFTER MEDLEMSBLADET 
FORSIDE.
MEN FORMATET BLIVER DET 
SAMME.

VI VIL:
INFORMERE 
ORIENTERE 
SKABE DEBAT 
REPPORTERE 
PORTRÆTTERE

OG FOR KUN EN 
FEMMER KAN 
DU I DIT EGET 
BLAD FØLGE MED 
I FIRMAIDRÆTTEN

TEGN ET
ÅRSABONNEMENT 
PÅ 10 NUMRE 
FOR KUN 
50 KRONER

BRUG POSTGIRO 
NR :6466508

DANSK
FIRMAIDRÆTS
FORBUND 
TÅSINGE-HALLEN 
5700 SVENBORG 
TLF: 09225592

17



ID

f>

Læser
debat

Lotto
vil
skade
mere
end
gavne...

Af Kim Behnke MF 
F remskridtspartiet

Helge Sanders indlæg i  
FIRM AIDRÆ T i oktober 
om planerne for indførelse 
af et statslotto i Danmark 
har en række grundlæggen
de fejl, som her skal kom
menteres:

Det må siges at være para
doksalt, at et såkaldt libe
ralt parti som Venstre ta
ger æren for at have 
fostret ideen med et lands
dækkende statslotto. 
Hvordan er det i tråd med 
de liberale tanker at staten 
skal iværksætte lottovirk
somhed?
Det er ikke en statsopgave 
at drive lotterispil, og der
for burde Tipstjenesten 
også frigøres helt fra sta
ten!
Hvis statslotto viser sig at 
skade foreninger som 
Kræftens Bekæmpelse, 
Muskelsvindsfonden osv., 
så vil Sander afhjælpe det 
med statstilskud til for
eningerne!
Sander kalder det ganske 
vist for skattelettelser,

men det er jo også statstil
skud.
Igen mangler det liberale 
syn. Man fratager frivillige 
organisationer deres frivil
lige indtægtsgrundlag, og 
vil erstatte det med statstil
skud! Noget andet er så, 
hvordan man vil opgøre 
tabet? Hvor mange testa
menter bliver ikke opret
tet, hvor mange lodsedler 
bliver ikke solgt osv. Det 
er UMULIGT at opgøre. 
Resultatet bliver derfor at 
foreninger som i dag kan 
klare sig vil komme i lom
men på Folketing og poli
tikeres forgodt-befinden- 
de.
Statslotto skulle være den 
eneste mulghed for idræts
arbejdet i Danmark! 
Idrætsorganisationerne 
burde vise mod, og tage 
konkurrencen op med de 
andre organisationer, og 
forsøge sig med egne lotte
rier osv. Frem for at gøre 
krav på at blive dækket 
ind under et statslotto.
Den frie konkurrence og 
private opfindsomhed har 
altid vist sig at være den 
mest effektive drivkraft. 
Det enorme arbejde der 
gøres i f.eks. Kræftens Be-

Kim Behnke - Fremskridts
partiet.

kæmpelse og Muskels
vindsfonden må ikke øde
lægges af en »her og nu« 
løsning med statslotto. 
Hvis først disse organisa
tioners arbejde er blevet 
ødelagt af statslotto, så er 
det ikke muligt at genska
be det. Fejlen må ikke bli
ve begået.
Tvivlen skal komme de 
humanitære organisatio
ner til gode.

Lad fornuften råde!
For at Bent Ole Jensens 
indlæg i oktober i FIRMA
ID R Æ T med overskriften 
»Hvem styrer DFIF?« ikke 
skal efterlade det indtryk, 
at forbundets organer 
handler ansvarsløst, har 
DFIFs styrelse ved Kurt 
Petersen valgt at bringe 
dette indlæg:

Inden vore bevæggrunde i 
omtalte sag berøres, skal 
der ikke herske tvivl om at 
Bent Ole’s fremstilling er 
korrekt, men desværre 
ikke dækkende og for 
unuanceret til at give læse
ren en mulighed for at 
danne sig en reel mening 
herom.
Når der er så stor forskel i 
Bent Ole’s og styrelsens 
vurdering af denne sag, Kurt Petersen

skyldes det efter vor opfat
telse, at Bent Ole har væ
ret for paragraffikseret og 
ikke anvendt sin sunde 
fornuft.
Baggrunden for sagen er 
den at DBTU ændrer sine 
batregler 1. juli 1986 såle
des, at det er påbudt med 
en rød og en sort batbe
lægning.
Årsagen til at ændringen 
får indirekte virkning, på 
DFIF’s bordtennisregler 
skyldes, at der er indføjet 
følgende tekst:
»Hvor intet andet er angi
vet gælder DBTU’s regler« 
Det beklagelige i denne sag 
er, at bordtennissektionen 
ikke ved et tidligere års
møde havde fået indføjet 
følgende paragraf til reg
lerne:
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c
Rapport fra et 
lokalkursus i 
foreningsledelse

»IDRÆTSA FDELINGS- 
BESTYRELSEN KAN  
DISPENSERE HER
FRA«
Denne tilføjelse har andre 
sektioner indføjet i erken
delse af at sådanne situa
tioner kunne opstå.
Havde denne paragraf væ
ret indføjet var der ingen 
sag blevet.
Så lidt skal der til.
Efter styrelsens opfattelse 
var der kun 2 løsningsmo
deller:
1) at støtte Bent Ole’s krav 
om gennemførelse af de 
nye batregler. D.v.s. at 
holde sig striks til gælden
de bordtennisregler, eller 
fastholde de på sektions
årsmødet 1986 fastsatte 
regler for anvendelse af 
kombibat, selv om disse 
var vedtaget fejlagtigt på 
basis af en henvendelse og 
ikke som et indkommet 
forslag.
Styrelsen valgte den sidste 
løsning udfra økonomiske 
hensyn til vore motions
spillere i kreds-lands- og 
åbne stævner, samt hensy
net til den afsmitningsef
fekt som forbundets regler 
har på sammenslutninger
nes regler.
Havde vi støttet Bent Ole i 
hans krav ville mindst 75 
procent af ovennævnte 
spillere være tvunget til at 
købe nye bat/batbelægnin- 
ger. En meget hurtig kal
kulation viste at dette ville 
medføre en udgift for spil
lerne på et 6-cifret beløb. 
At styrelsen havde handlet 
rigtigt i denne sag blev til 
fulde bekræftet på dette 
års sektionsårsmøde, idet 
kun Bent Ole og en repræ
sentant mere stemte for 
DBTU’s batregler. 
Styrelsen kan ikke se hvil
ke motiver der foranledi
ger Bent Ole til at bringe 
dette indlæg i firmaidræt, 
når forbundets repræsen
tantskabsmøde afholdes i 
næste måned. Vi håber 
selvfølgelig at Bent Ole vil 
redegøre herfor.
Uden at skulle citere filo
soffer, forfattere eller 
skriftkloge så vil styrelsen 
tillade sig at udtrykke det 
på denne måde:
»Lad fornuften råde«

Mona Jørgensen, der er 
I (J -formand i Ålborg Fir
masport, har deltaget i et 
lokalkursus i foreningsle
delse. Og det var et godt 
kursus, skriver Mona Jør
gensen, som føjer til, at der 
snarest skal flere af den 
slags kurser til.

Mona Jørgensen, Ålborg Fir
masport

Aalborg Firmasports loka
ler var lørdag d. 17-10 
1987 ramme om et lokal
kursus i foreningsledelse, 
med 35 deltagere fordelt

på såvel udvalgsmedlem
mer, udvalgsformænd og 
styrelse, samt ansatte, i 
AFS. Kursus-instruktører 
var konsulenterne Jan G. 
Andersen og Torben Lau- 
ersen samt fra nordjyl- 
landskredsen var Anne M. 
Jensen tilmeldt som obser
vatør fra kredsens kursus
udvalg.
Kl 9.00 præcis startede vi 
op, og det var med megen 
opmærksomhed vi alle lyt
tede til Jan’s indlæg om
kring dagens emner for 
derefter at blive fordelt i 5 
grupper og værs go at gå 
til de tildelte grupperum 
for at køre rollespil, gåen
de ud på forskellige situa
tioner omkring hvordan 
man nok ikke skal køre en 
bestyrelse. Der var en ge
nerel mening om at tiden 
til rollespil var for knap, 
men da vi jo skulle videre i 
dagens program, var det 
ikke muligt at fortsætte 
med det omtalte gruppear
bejde.
Kl 15.00 nåede vi så til af
slutningen af kurset med 
en forespørgsel til alle om,

hvad man generelt syntes 
om dagens forløb.
Der var bred enighed om 
at det var et godt kursus, 
men at man ønskede knap 
så mange emner, når vi 
næste gang skal afvikle et 
kursus.
Ligeledes var alle enige 
om, at hvis der fremover 
ville være mulighed for at 
henlægge kurserne til sam
menslutningerne vil dette 
være at foretrække, dog 
som tidligere skrevet, med 
mere tid til emnerne og så 
skal vi jo nok ud og tale 
om weekend-kurserne, 
men hvorfor ikke?
Sluttelig vil jeg, som har 
været kontaktperson for 
Aalborg firmasport, lige 
tilføje, at det for mig har 
været en oplevelse, at få 
kurset op at stå, så jeg vil 
takke alle som var på An- 
nebergvej 98 i Aalborg d. 
17-10-1987 og håber, at vi 
igen kan køre kursus i vo
res sammenslutning, og 
helst så hurtigt som mulig, 
da vi ikke efter min me
ning kan køre nok af 
denne slags.

Der blev snakket, diskuteret, men også spist, da 35 deltagere var på lokalkursus i foreningsledelse.
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Lokal dommer 
gav
efter for pres

D
For 

20 år 
siden

Tommy Larsen fra Struer 
Firmaidræt er utilfreds med 
den idrætslige afvikling ved 
årets landsstævne i Ny
borg. Tommy Larsen skri
ver, at dårligt informerede 
dommere (lokale) gav efter 
for hjemmeholds-spillernes 
pres.

Tommy Larsen - utilfreds

Skal Dansk Firma Idræt 
fortsat leve op til målsæt
ningerne, må der nødven
digvis forud for et lands
stævne i fodbold/ hånd
bold drages omsorg for at 
den sammenslutning, som 
afholder stævnet giver 
dommerne forsvarlig in
formation om spilleregler
ne.
Jeg vil give et par eksem
pler, idet der henvises til at 
der i den røde håndbog, 
under 5 mandsfodbold 
står:
§ 9 spilleregler:
Enhver form for skub, p u f 
grove tacklinger eller kraf
tige sammenstød skal 
straffes med frispark til 
modparten.
Så kan det jo ikke være 
rimeligt at man må lave

glidende tacklinger og 
tackle hinanden så hårdt 
at man pådrager sig blå 
mærker af det.
At der også skal gøres no
get ved dommerstandar
den generelt, har jeg også 
et eksempel der viser.
I vores sidste kamp (Fjer
kræslagteriets Idræts Klub, 
Struer) skulle vi møde 
Amtssparekassen, Nyborg. 
Da vi ikke kunne nå længe
re, kunne vi sådan set være 
ligeglad med resultatet, 
men situationen var den at, 
hvis Amtssparekassen ikke 
vandt, ville et andet hold gå 
videre.
Ved stillingen 5-4 til Amts
sparekassen sent i 2 halv
leg, fik vi et hjørnespark, 
som blev taget og ca. W i  
minut efter dømte domme
ren straffe til os. Vi lagde 
bolden på pletten, hvorefter 
Amtssparekassens spillere 
fløj hen til dommeren og 
sagde at vi havde kastet vo
res hjørnespark. Dertil sva
rede dommeren, at det men
te han ikke at vi havde 
gjort. Så sagde de, at de 
ville nedlægge protest, hvis 
han ikke ændrede kendel
sen, hvorefter dommeren, 
som iøvrigt var fra Nyborg, 
dømte omspark (hjørne
spark) til os 2 minutter 
efter hjørnesparket var ta
get første gang. 
Amtssparekassen, Nyborg 
vandt kampen og gik i fi
nalen.
Konklusionen på dette må 
være, at vi skal give mere 
information til dommerne 
om de speciele spilleregler, 
som gælder for »firma
idræt«. Desuden bør dom
merne ikke komme fra 
værts-byen, sådan at vi 
kommer ud for lign. situa
tioner igen.

Højt at flyve
Fra FLIK-NYT, medlems
blad for Flyvestation Vær
løses civile idrætsklub:
Ja, så prøver vi at komme 
i gang med vores lille 
idrætsblad. Der har jo væ
ret en pause i bladets frem
stilling, som desværre 
måtte stoppe helt på grund 
af visse vanskeligheder. I 
vor nød for at få startet et 
nyt medlemsblad fik vi til
bud på en duplikator, og 
ved et bestyrelsesmøde 
blev vi enige om at prøve 
selv at starte med at trykke 
et blad. Vor kasserer 
sprang til med det samme, 
og det medførte, at det 
straks blev kaldt T.T.T. 
(Thyge Thygesens trykke
ri).

Løftet pegefinger
Også for 20 år siden var 
der behov for en løftet pe
gefinger. Således skrev 
Lyngby-Tårbæk Firma- 
idræts Unions medlems
blad NYT:
Det viser sig desværre, at 
der er klubber som endnu 
ikke har forstået, at fir
maklubber ligesom alle an
dre klubber, der kommer 
på stadion, er underkastet 
kommunens regulativ for 
ophold på stadion. - Vi 
har bedt stadioninspektø
ren indberette til forret
ningsudvalget, når sligt 
sker igen. Så vil vedkom
mende klub blive forment 
adgang til stadion, for nu 
vil vi have en ende på de 
klager.

Nummer 39
Den 2. september blev 
Næstved Firma Klubber 
Dansk Firmaidrætsfor
bunds lokal-organisation 
nummer 39.
Man hilser med glæde det 
initiativ, der her er taget 
fra Næstveds side. - Sjæl
land har været et u-land, 
når man ser på organiseret 
firmaidræt, men på det 
sidste er såvel Helsingør 
som Næstved indgået i det 
samarbejde, der på længe
re sigt ikke kan undgå at 
bringe frugt, og det kan 
forhåbentlig medvirke til, 
at endnu flere sjællandske 
byer finder anledning til at 
organisere firmaidrætten 
og søge optagelse i DFIF. 
Næstved Firma Klubber 
har ved indmeldelsen i for
bundet tilslutning fra 22 
klubber med i alt ca. 750 
medlemmer.

Der mangler
100.000 ledere
I oktober 1967 skrev bla
det SAMVIRKE, som ud
gives a f Fællesforeningen 
for Danmarks Brugsfor
eninger, følgende:
Det anslås, at der i dag er 
idrætsledere herhjemme 
på i alt 200.000 poster. I 
betragtning af, at idræts
organisationerne har et 
samlet medlemstal på 
knap 2.200.000 (82.000 
dyrker firmaidræt), synes 
antallet af ledere at være 
imponerende stort. Det er 
imidlertid ikke tilfældet, 
da mange ledere bestrider 
adskillige poster - underti
den en halv snes stykker. 
Det er ikke usædvanligt, 
at en travlt engageret leder 
både er formand og kasse
rer, medlem af en række 
udvalg, dommer eller in
struktør ved træningen og 
holdleder om søndagen. 
Dertil kan komme tillids
poster i hovedorganisatio
nerne. Det menes i hvert 
fald, at der sagtens kan 
bruges så mange flere lede
re, at antallet af lederpo
ster i dansk idræt kan for
højes fra de 200.000 til
300.000.
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Kort 
og godt

Så ta’r vi
cyklerne
frem...
Så ta’r vi cyklerne frem - 
og som et minimum for at 
gøre dem klar til næste års 
»Tour de Pedal«, Dansk 
Firmaidrætsforbunds cy
kelkampagne, som i 1988 
afvikles for 10. gang.
Ved tre informationsmø
der i Korsør, Middelfart 
og Hobro har DFIFs akti
vitetsudvalg orienteret for
bundets sammenslutninger 
om projektet, der i år sam
lede godt 30.000 glade 
cyklister fra 25 sammen
slutninger.

Seminar i 
Sønderjylland
DFIFs kreds i Sønderjyl
land holder i april næste år 
et to-dages-seminar for fa
milier.
Blandt emnerne er leder
pleje, udnyttelse af haller i 
dagtimerne, småbyers 
kontakt til større byer og 
morgengymnastik.
Men Sønderjyllandskred- 
sen er interesseret i at 
modtage forslag til yderli
gere emner.

t>

Årsmøder 
i DFIFs 
sektioner
Årsmøderne i DFIFs sekti
oner blev en rolig affære. 
Ingen af forbundets ni 
sektioner valgte nye sekti
onsledere, og kun i fire 
sektioner skete der person
skifte.
I bordtennis-sektionen 
blev Vagn Østrup, Spør
ring, valgt i stedet for 
Niels Strandly. I fodbold- 
sektionen erstatter Svend 
Åge Bødker, Helsingør, 
Erling Sørensen, i pistol
sektionen erstatter Anker 
Madsen, Ringkøbing, 
Poul Erik Jensen, mens 
riffel-sektionen o valgte 
Kjeld Thomsen, Ålborg, i 
stedet for Preben Ander
sen.

Slår et slag 
for etapeløb
DFIFs aktivitetsudvalg vil 
slå et ekstra slag for næste 
sæsons etapeløb. Det sker 
den 29. november, hvor 
samtlige forbundets sam
menslutninger er inviteret 
til en orientering om »Fir
maidrættens etapeløb«.
I opfordringen hedder det 
blandt andet, at øget fritid 
og stadig større begejstring 
for motionsløb er en ten
dens, sammenslutningerne 
bør tage højde for.
I år deltog sammenslutnin
gerne i Viborg, Odense, 
Vordingborg, Frederiks
havn og Middelfart i eta
peløbet, men til næste sæ
son håber aktivitetsudval
get, at endnu flere har lyst 
til at deltage.
Etapeløbet er en serie løb, 
hvor deltagernes tider fra 
gang til gang lægges sam
men - og det uanset løbe
nes længde. Den løber, 
som efter samtlige løb har 
den laveste tid, kan bryste 
sig af førstepladsen. Men 
heller ikke andet.

Landskredsen 
gør en
sidste indsats
DFIFs landskreds vil gøre 
en sidste indsats for at 
skaffe tilmeldinger til vin
ter-sæsonens kredsstæv
ner.
Men allerede nu kan det 
med beklagelse konstate
res, at vinterens kreds
stævne i bordtennis er af
lyst.
Syv hold har meldt sig til 
kredsstævnet i badminton, 
hvor der gennemføres en 
holdturnering og en ikke- 
styrkeinddelt, individuel 
turnering.
Til kredsstævnerne i fod
bold og håndbold har der 
meldt sig henholdsvis 11 
og fire hold. Indtil nu. 
Men selv om det er i elvte 
time kan interesserede 
endnu nå at melde sig til.

Tilskud fra 
tipsmidlerne
Foreninger og organisatio
ner skal senest den 1. de
cember i år sende en an
søgning, hvis de ønsker at 
få del i de tilskud, der til 
næste år udbetales af Tips
tjenestens overskud i 1986- 
87.
Der kan søges om tilskud 
til idrætsformål, til formål 
af almen kulturel karak
ter, til støtte af ungdom
mens friluftsliv og til vel
gørende og andre almen
nyttige formål.

Vellykket 
seminar i 
Landskredsen
Der deltog godt en snes re
præsentanter fra fem 
lands-sammenslutninger, 
da DFIFs Landskreds i ok
tober på DFIF-Centret i 
Oksbøl holdt et vellykket 
seminar.
Seminaret beskæftigede 
sig blandt andet med kred
sens idræts-arbejde og 
sammenslutningernes sam
arbejde, ligesom forbun
dets informations-virk
somhed blev diskuteret. 
Det var første gang, 
Landskredsen holdt et se
minar.

Syv valgt til
DFIFs
byggeudvalg
DFIFs byggeudvalg som 
får til opgave at vejlede 
forbundets styrelse i for
bindelse med opførelsen af 
en ny administrationsbyg
ning i Nyborg får syv med
lemmer.
Udvalget består af DFIFs 
formand, Tage Carlsen, 
forbundets generalsekre
tær, Svend Møller, Egon 
Hansen, Firmaklubbernes 
Sammenslutning i Odense, 
Jørgen Nielsen, Svendborg 
Firma Sport, Hans Hen
riksen, Nyborg Firma 
Sport, Niels Gregersen, 
Helsingør Firma Idræt, og 
Erling Gerster, der repræ
senterer forbundets ansat
te.

Erling Gerster - m edarbejder
nes repræsentant i DFIFs 
byggeudvalg.

FIRMAIDRÆ T  
får ny forside
Fra årsskiftet skifter FIR
MAIDRÆT ansigt. Dansk 
Firmaidrætsforbunds offi
cielle medlemsblad får ny 
forside.
FIRMAIDRÆT vil også 
til næste år udkomme 10 
gange, og alle gange om
kring den 23. i en måned. 
Derimod sker der en æn
dring i udgivelses-termi
nerne. Fra næste år ud
komme FIRMAIDRÆT 
ikke i juli og august. Til 
gengæld er FIRMA
IDRÆT også i december 
måned på gaden.
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KUSUSKALENDER
I december måned afvikler kursusudvalget følgende 

DFIF-kurser.

4. - 6. dec. 87 
Bordtennis I i Oksbøl.
Kurset er første del af instruktøruddannelsen, og 
der arbejdes teoretisk og praktisk med spillets 
grundslag og spilleregler.
Pris kr. 500,-

4. - 6. dec. 87.
Lederkursus II i Middelfart.
Kurset er anden del af lederuddannelsen, og der 
arbejdes teoretisk og praktisk med diskussions- og 
mødeledelse.
Pris kr. 550,-

Kursusprisen: omfatter undervisning, materialer, op
hold og forplejning (dog ikke drikkevarer.)

Husk tilmelding: skal ske på tilmeldingskort som 
underskrives af kreds/sammenslutning, og som sen
des til forbundskontoret.

Yderligere oplysning om kurserne kan fås ved hen
vendelse til kursuskonsulent Jane Have Andersen på 
tlf. 09225592

NYE DFIF- INSTRUKTØRER
Badminton.
Freddy Jensen 
Benny Olsen 
Ib Thornberg 
Bjarne Larsen 
Susanne Ibsen 
Leo Møller 
Bent Pedersen

Roskilde Firmaidræt 
Grenå Firmasport 
Grenå Firmasport 
Rødby Firmasport 
Nyborg Firmasport 
Grindsted Firma Idræt 
Horsens Firma-Idræt

Bordtennis
Arne Pedersen 
Jytte Høygård 
Niels Pedersen 
Anders Skovgård 
Solveg Christensen 
Max Jensen 
Bo Andersen 
Helle Thorstein

Ålborg Firmasport 
Alborg Firmasport 
Ålborg Firmasport 
Viborg Firmaidræt 
Horsens Firma-Idræt 
Horsens Firma-Idræt 
Horsens Firma-Idræt 
Horsens Firma-Idræt

Til sammenslutninger og kredse: Tag godt imod de 
nye instruktører, og brug dem. Lad instruktørerne 
afvikle lokale kurser til gavn for andre bordtennis
spillere.
Til afvikling af lokale kurser yder kursusudvalget 
tilskud på kr. 500,- kursus og kr. 30,- pr. kursist, 
når visse regler opfyldes.
Få nærmere oplysning om tilskud til lokale kurser 
hos kursuskonsulent Jane Have Andersen tlf. 
09 22 55 92.

Keglekursus 
med ømme 
muskler
Af Helge Høi 
Sønderborg

Dansk Firmaidrætsfor
bund afviklede i weekend
en 9.-10. oktober keglein- 
struktørkursus 2 (genop
friskning) i Middelfart 
med i alt ni deltagere fra 
det sydlige Jylland og Fyn. 
Selve kurset foregik i Lille
bæltshallen, hvor instruk
tør Poul Christiansen gav 
en orientering om kegle
sport - banens opbygning - 
grundspil - tilløb og kast 
på førstedagen. Senere på 
aftenen var der gruppear
bejde og undervisningstek
nik. Dagen sluttede med 
en gang træning på det 
fine baneanlæg med otte 
baner.
Med ømme muskler fort
satte kurset på andenda
gen med nye lektioner i 
grundspil - tilløb - kast og 
fejlretning. Desuden var 
der igen gruppearbejde - 
undervisningsteknik og 
stilbedømmelse. 
Eftermiddagen var helliget 
gennemgang af love og 
regler - psykisk træning - 
grundspil og stilbedøm
melse.
Sluttelig vil jeg gerne give 
udtryk for, at det var et

virkelig godt og veltilrette
lagt arrangement. Jeg kan 
kun opfordre andre spille
re til at deltage i sådanne 
kurser. Det giver viden og 
et godt kammeratskab. 
Jeg vil også gerne rette en 
tak til instruktørerne, kur
susleder og samtlige 
kursister for et par ufor
glemmelige dage i Middel
fart.

ID Dansk 
Firmaidrætsforbund

T a 'p å  e t
DFIF-

k u r s u s
Få  en uddannelse som  

•  idræ tsinstm ktør 
•id ræ ts le d e r

eller vælg at få dine tekniske færdig
heder up to date gennem et lokalt 

idrætskursus.
Henvend dig til firmaidrætten i din by 

og forhør om mulighederne.

Samvær- idræt - motion
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Navnlig

navne

KRISTIAN Hansen, Med
lem af DFIFs styrelse og i 
det civile liv skolelærer i 
Grindsted, har passeret 
skelsår og alder. Kristian 
Hansen fyldte i sidste må
ned 50 år., hvoraf de sene
ste 21 år er brugt i firma
idrættens tjeneste. Kristi
an Hansen blev i 1966 
valgt som kasserer i sam
menslutningen Grindsted 
Firma Idræt, og syv år se
nere overtog Kristian Han
sen formandsposten, som 
han i øvrigt på 14. år fort
sat varetager. I 1986 blev 
Kristian Hansen valgt til 
DFIFs styrelse, og året før 
- i 1985 blev Kristian Han
sen hædret med forbun
dets højeste hædersbevis
ning, A. Agerbæks Ære- 
spokal.

Kristian Hansen

ÅBENRÅ Firma Idræt 
har søgt DFIF om at blive 
vært ved landsstævnet i in- 
defodbold og kegler i 1992 
- samme år, som Åbenrå 
Firma Idræt fylder 25 år.

THOMAS POULSEN, 
der er borgmester i Ikast, 
sagde pæne ord, da Ikast 
Firma Idræt indviede et 
nyt og 250 kvadratmeter 
stort klublokale på adres
sen Industrivej 36 i Ikast. 
IFI har lejet en halv hal, 
og frivillig arbejdskraft 
har indrettet herligheder
ne, der opfylder et mange
årigt ønske om at få foden 
under eget bord. Indret
ningen har kostet omkring
200.000 kroner, og de årli
ge driftsudgifter er anslået 
til 100.000 kroner.

HANS Elias Værge er 
hædret som årets cyklist i 
1987 i Grindsted. Samtidig 
er Flemming Kristiansen 
tildelt Grindsted Firma I- 
dræts ærespokal, mens 
Kurt Jepsen er tildelt sam
menslutningens fortjenst- 
pokal.

DANSKE Jernbaners 
Amatør Radio Klub Kø
benhavn, Jernbanens I- 
drætsforening Padborg og 
Idrætsforeningen DSB 
Køge er optaget som med
lemmer af Danske Jernba
ners Idræts og Fritidsfor
bund.

BESTYRELSEN i 
Ringkøbing og Omegns 
Firmaidræt har bedt samt
lige bestyrelsesmedlemmer 
og udvalgsmedlemmer om 
den 9. januar til næste år 
at sætte kryds i kalende
ren. Da har ROFI bestilt et 
stort antal skolebænke - 
og indkaldt til et lederse
minar.
I indbydelsen hedder det 
blandt andet: »Vi skal pas
se på, at vi ikke går i stå og 
tænker i alt for traditio
nelle baner. Det må aldrig 
blive sådan, at vi kører 
efter devisen »Sådan har 
vi altid gjort, så det gør vi 
også fremover«.
Deltagerne skal altså dis
kutere, om tingene gøres 
godt nok, eller om der på 
nogle områder skal findes 
nye veje.

BODIL og Henning Niel
sen, Viborg, har holdt 125 
års fødselsdag. Det skete 
for en større, inviteret 
kreds på DFIF-Centret i 
Oksbøl. For at følge god 
skik oplyses Bodils alder 
ikke, men Henning Niel
sen fyldte 60 år. Godt støt
tet af fru Bodil har Hen
ning Nielsen i mange år 
været styrelsesmedlem af 
DFIF, i en periode næst
formand, og netop nu for
mand for Center-udvalget.

Bodil og Henning Nielsen.

H. P. CLAUSEN, kultur
minister, har på ny meldt 
afbud efter en invitation 
til at deltage i DFIFs re
præsentantskabsmøde. 
Ministeren skal på uden
landsrejse. Også i fjor 
måtte kulturminister H. P. 
Clausen sige nej tak til 
DFIFs invitation.

KIRSTEN Sorgenfri har 
modtaget Fredericia Fag- 
Og Firma-Idrætsforbunds 
hædersnål. Kirsten Sor
genfri begyndte i FFFIF i 
1974 som dommer, og 
samme år kom hun i fod
boldudvalget, hvor hun 
stadig er. I 1976 blev det til 
en dommereksamen, og 
samtidig med tjansen med 
fløjten sad Kirsten Sor
genfri i perioden 1976-84 
på sekretærposten i Dom
merklubben.
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Generalsekretær:
Svend Møller,
Cedervænget 14,
5700 Svendborg.
Tlf. 09 22 57 33.

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen, Heboltoft 12, 
6950 Ringkøbing.
Tlf. 07 32 14 58.

Næstformand:
Gunnar Petersen, 
Snedronningensvej 17, 
9230 Svenstrup J.
Tlf. 08 38 21 13.
Kristian Hansen,
Blåbærvej 2,
7200 Grinsted.
Tlf. 05 32 17 34.
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4200 Slagelse.
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Jørn Godt,
Schultzvej 5,
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DFIF’s konsulenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan G. Andersen,
Vibe vej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48,
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf, 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Bent Vogn 
Nyborgvej 279 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 21 04 16

DFIF CENTRET
Strandvejen 25 
6840 Oksbøl 
Tlf. 05 27 13 11
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Det gør ondt i økonomien
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Lokal
redaktøren

Når tingene 
bare klapper
De gode sønderjyder er 
skrappe. I  medlemsbladet 
for Sønderborg Firma 
Sport skriver Otto Svend
sen:
Endnu engang er sommer
sæsonen indenfor vore 
mange idrætsgrene nu et 
vel overstået kapitel, og vi 
retter blikket mod den nu 
kommende indendørssæ- 
son 1987/88.
De mange udvalg under 
SFS har arbejdet på høj
tryk for at få indkaldt de 
mange tilmeldingsskema
er, tilrettelagt møderæk
ker for at forsøge at opfyl
de de mange forskellige 
ønsker, der måtte være fra 
de deltagende idrætsud
øvere og endelig det tids
krævende arbejde med at 
få udarbejdet turnerings
planerne for vintersæso
nen. Yderligere skal der 
tages hensyn til, at vor 
kontormand skal overhol
de den tidsfrist, der er 
fastsat for at vort blad 
skal kunne nå at komme 
ud til tiden. Alt dette har 
klappet fortræffeligt og I, 
de aktive idrætsudøvere, 
sidder nu med den nye tur
neringsplan i hænderne. 
Turneringsplanen er efter
hånden blevet et digert

værk og det kendetegner 
den store interesse, der er 
for aktiviteterne indenfor 
SFS på såvel boldbaner 
som kortspil og motion. 
Hvad angår motionsakti
viteterne, som jo ikke ind
går i denne turneringsplan, 
kan det konstateres, at der 
er en overordentlig stor til
melding og det viser med 
al tydelighed, at vi inden
for SFS lever op til vor 
formålsparagraf:.
»At stimulere interessen 
for idræt og motion ved 
virksomheder i Sønder
borg og omegn«.

Et serve-es
Under overskriften
»Blodpropper og stress« 
leverer Sporvejenes Idræts 
Forenings medlemsblad 
SIF-NYT et serve-es:
Kom så op af lænestolene 
og køresæderne. Kom ud 
og få rørt kroppen - kom 
af med alle jeres proble
mer om blodpropper, 
stress, mavesår og alle de 
andre skavanker, som vi i 
øjeblikket læser om i avi
serne. Sygdomme, som 
rammer så mange med et 
stillesiddende - ansvars
fuldt og anspændt job. 
Kom ud og spil tennis og 
glem alt om hverdagens 
pressede situationer.
Kom med os i Ryparken 
og bliv afstresset. Vi ga
ranterer for - at DU får det 
bedre helbredsmæssig ved 
at spille TENNIS. - Du vil 
hurtig få en bedre kondi
tion, et lavere pulsslag, der 
skåner hjertet samt mindre 
af den farlige kolesterol i 
blodet. Derved bliver du 
bedre rustet til at klare da
gens strenge arbejde, og 
du får det bedre i din fri
tid.

Selv om det måske er for
kert at kalde en sportsfor
ening en forretning, er det 
jo  en kendsgerning, at det 
drejer sig om at få  det til 
at løbe rundt, økonomisk 
balance, og helst give et 
overskud for derved at 
konsolidere sig. Det skri
ver Regner Rasmussen i 
bladet Århus Firma Sport 
- og han fortsætter:

Udgifterne bliver større og 
større, husleje, halleje, 
dommere, olie m.m. sti-, 
ger, og når udgifterne sti
ger må vi jo også have 
større indtægter, og hvor
fra får vi så dem? - Hvem 
skal betale? - Vi har kun

Med store bogstaver

vore klubber til at betale 
kontingent, startgebyr i 
vore idrætsgrene, samt til
skud fra vor hovedorgani
sation Dansk Firmaidræts
forbund samt kommunalt 
tilskud.
For Århus Firma Sport 
var det en svær overgang 
økonomisk i 1984 at ud
melde sig af De Danske 
Skytte-, Gymnastik- og 
Idrætsforeninger, og kun 
være medlem af Dansk 
Firmaidrætsforbund, men 
vi er overbevist om at vi 
gjorde det rigtige valg, da 
vi kun kunne være med
lem af en af organisatio
nerne.

Der er tider, hvor det er nødvendigt at bruge store bogstaver. 
Her er et eksempel fra Horsens Firma-Idræts medlemsblad:

Parkering forbudt
HFI har indkøbt og opsat 2 skilte med parkering for
budt til/på parkeringspladsen ved klubhuset.

Formålet med denne foranstaltning er at sikre redning
skøretøjer uhindret adgang til baneanlægget. I år har 
vi desværre allerede haft besøg af ambulancen 3 gan
ge og det er bydende nødvendigt, at Falck har uhindret 
adgang til banerne.

Vi troede, at firmaidrætsfolk var rimelige, fornuftige og 
resonable mennesker, men vi har måttet konstatere, at 
det ikke i alle tilfælde forholder sig sådant.

Jævnligt må vi konstatere, at man ikke respekterer par- 
keringsforbuddet. Ja vi oplever, at folk kan finde på at 
flytte skiltene. Det er meget uheldigt, at man ikke re
spekterer parkeringsforbuddet.

Kære brugere af parkeringspladsen ved klubhuset 
på Hattingvej, vær fornuftige og respekter de op
stillede skilte - næste gang er det måske en af dine 
kammerater, der har behov for hurtig hjælp.

Mogens Pedersen
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